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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő testületének 

2023. február 22-ei üléséről 

 

Az ülés helye: Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár 124-es terem 

(Oroszlány, Szent Borbála tér 1.) 

 

Jelen vannak:  Szabó István Lajosné elnök, Bekéné Sziráki Marianna, Bíró Józsefné, Tóth 

Istvánné, Viczena Miklós önkormányzati képviselők 

    

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

 

 

Szabó István Lajosné elnök a képviselő-testületi ülést 10 órakor megnyitotta, szlovák és magyar 

nyelven is köszöntötte a képviselőtársait, valamint Rajnai Gábor alpolgármestert. Megállapította, hogy 

a Képviselő-testület ülése határozatképes, mert 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselőből 3 fő 

jelen volt.  

Javasolta, hogy a kiküldött napirendet fogadják el. 

 

Miután más javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirendről. 

 

A képviselő-testület a javaslatot nyílt szavazással, 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselő 

részvételével, 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületének 

16/2023. (II.22.) határozata 

a 2023. február 22-ei képviselő-testületi ülés napirendjéről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért a 2023. február 22-ei 

képviselő-testületi ülésén a következő napirendi pontjait tárgyalja: 

 

Napirend:  

 
1. Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről 

Előadó: Szabó István Lajosné elnök 

 

2. Gyermek, ifjúsági együttesek, Szlovák Klub – támogatása 

Előadó: Szabó István Lajosné elnök 

 

3. Beszámoló a 2022. évi Tájház látogatottságáról, fenntartási munkálatiról, kultúrális 

programokról 

Előadó: Szabó István Lajosné elnök 
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4. 2022.évi kultúrális programok értékelése 

Előadó: Szabó István Lajosné elnök 

 

5. Tájékoztatás, kérdés, interpelláció  

 
 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Szabó István Lajosné elnök 

 

 

Szabó István Lajosné elnök javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Bekéné Sziráki Mariann 

nemzetiségi önkormányzati képviselőt kérjék fel. Kérte, erről szavazzanak. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületének 

17/2023. (II.22.) határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2023. február 22-ei képviselő-testületi ülésén 

választott jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. február 22-ei képviselő-

testületi ülésén jegyzőkönyv-hitelesítőnek Bekéné Sziráki Mariann nemzetiségi önkormányzati 

képviselőt választja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a 

hozott döntésekről 
 

    Előadó: Szabó István Lajosné elnök 

  
Szabó István Lajosné elnök elmondta, hogy január 31-én a két ülés közötti beszámolóban már adott 

tájékoztatást. Azóta két kulturális rendezvényen vannak túl. Januárban elmaradt a szlovák farsangi 

batyus bál, amely a 23. lett volna. A tavalyi nehézségek miatt a gimnázium nem tudott termet biztosítani, 

a tankerület nem engedélyezte. A városban nem volt olyan hely, ahol közel 300 főt vendégül tudnának 

látni. Az idei évben ezért nem rendezték meg. A pénzt, amit erre szántak átcsoportosították a 

hagyományörző disznóvágásra és a siskasütő versenyre. Mindkét rendezvény lezajlott. Minden 

résztvevőnek nagyon tetszett a rendezvény, színvonalas volt, erről így nyilatkoztak. A gyerekek számára 

is nagyon hasznos volt. Készült videofelvétel a munkafolyamatokról. A kolbásztöltésről sok kérdés 

merült fel a gyerekek részéről, nem győzték megválaszolni. Megköszönte a segítséget a Szlovák Klub 

tagjainak, az önkormányzatnak, és azoknak, akik segítettek. A Hölgy Klub és az Oroszlány Barátainak 

Köre, az Értelmiségi Klub tagjai közül néhányan szintén segítséget nyújtottak, hálásan köszönte ezt. 

Kérte, hogy amennyiben rendezvényt szerveznek, ne feledkezzenek meg róluk, hívják meg őket. A 

siskasütő versenyen idén kevesebb fajta fánk volt a korábbi évekhez képest. Bíznak a jobb időkben, 

hátha később több ember kedvet kap hozzá. Reményét fejezte ki arra vonatkozóan, hogy lesz majd olyan, 

aki a hagyományt folytatja. Örült, hogy a tatabányaiak is jelen voltak, pedig náluk kolbászsütő verseny 

volt a Puskin művelődési házban. Vértesszőlőst és Tardost is meghívták, de sajnos nem voltak jelen, 

vélhetően más elfoglaltságuk volt.  

 

Tóth Istvánné megérkezett az önkormányzat ülésére 10 óra 13 perckor. A képviselők száma: 4 fő. 
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Szabó István Lajosné elnök elmondta, hogy kérte az önkormányzatot, hogy a féltetőre írják ki a 

közbeszerzést. A Bethen Gábor Alapkezelőtől várt támogatási összeg még nem érkezett meg, egyelőre 

a működési támogatás van a bankszámlán. A feladatalapú támogatás elbírálását várják, amely legkésőbb 

március 15-éig szokott megtörténni. Addigra talán a pályázatokat is elbírálják. Két kultúrális programra 

adta be a pályázatot, erre várja a választ. Az anyaországban is hasonló a helyzet, a pályzatot befogadták, 

de hogy nyernek-e és mennyit, az majd kiderül. 

 

Viczena Miklós megérkezett az önkormányzat ülésére 10 óra 15 perckor. A képviselők száma: 5 fő. 

 

 

Miután több kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök kérte, szavazzanak. 

  

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselő részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületének 

18/2023. (II.22.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről szóló tájékoztatóról 

 
Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete elfogadta a két ülés között 

történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről szóló tájékoztatót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó Istvánné elnök 

 

 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Gyermek, ifjúsági együttesek, Szlovák Klub – támogatása 
   Szlovákok támogatása 

     

    Előadó: Szabó István Lajosné elnök 

 

Szabó István Lajosné elnök ismertette az előterjesztést. Elmondta, hogy a Bránicska táncegyüttest és 

Szlovák Klubot az önkormányzat támogatja anyagilag, amely a későbbiekben is szándékukban áll. A 

pályázatokat úgy készítik, hogy a két civil szervezetnek jusson támogatás. A társadalmi célú pályázaton 

indul a két szervezet a Falu- Hagyományörző és Kulturális Egyesület segítségével. Az idei évben nem 

találkozott nég az önkormányzat pályázati kiírásával.  

Elmondta, hogy nagyon sajnálja, hogy Kridlovka fúvós ifjúsági zenekar nem működik. Nem szüntették 

meg a zenekart, de Ocskai Simon még nem jelezte, hogy végleg megszünnének. Egyelőre nem szeretné 

kihúzni a civilek közül.  

Kérte, fogadják el, hogy az önkormányzat továbbra is támogatja a szervezeteit tevékenységükben és 

egyben büszkék rájuk.  

Miután több kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök kérte, szavazzanak. 
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A képviselő-testület nyílt szavazással, 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselő részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületének 

19/2023. (II.22.) határozata 

a Gyermek és ifjúsági együttesek, Szlovák klub támogatásáról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete kifejezi szándékát arra 

vonatkozóan, hogy 2023. évben anyagi- és erkölcsi támogatásban részesíti a gyermek és ifjúsági 

együtteseit, valamint a Szlovák Klubot. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Beszámoló a 2022. évi Tájház látogatottságáról, fenntartási 

munkálatiról, kultúrális programokról 

   

  Előadó: Szabó István Lajosné elnök 

 

Szabó István Lajosné elnök ismertette az előterjesztést. Elmondta, hogy a civil szervezetük, a Szlovák 

Klub sokat dolgozik a Tájházban, a Szlovák temetőkertben. Saját programjaikat ott rendezik, kivételesen 

mennek csak a II. Rákóczi Klubba, ha nem felel meg a követelményeknek, pl. a siskasütő versenyt, mert  

a Tájházban nem lehetett megrendezni. Reméli, hogy a Húsvéti eseményeket már majd a Tájházban 

tudják megszervezni. Az előterjesztésben részletesen beszámolt az elmúlt évi rendezvényekről. Március 

1-jétől nincs gondnokuk, Vágusz Erika már nem lesz a Tájházban. Kerestek új lehetőséget, jegyző 

asszonynak is szólt. Aki vállalta volna, nyugdíj előtt áll, jelenleg egy jól fizetős munkája van, onnan 

nem jön el. Jegyző asszonnyal nem tudott még erről beszélni, talált-e valakit a számukra. A tavaszt úgy 

indítják, hogy a Szlovák Klub tagjait és a civil szervezetek tagjait megkérik, hogy vállalják el a gondnoki 

feladatokat. A Tájház nyitva tartását szerették volna megtartani úgy, ahogy az elmúlt évben volt, de 

amennyiben nem lesz állandó gondnok, akkor nem tudják biztosítani, hogy mindig ott legyenek. Esetleg 

telefonos bejelentkezés alapján tudnak fogadni lázogatókat. A Tájház látogatottsága a nagy 

rendezvényeken a legnagyobb.  
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Miután több kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

  

A képviselő-testület nyílt szavazással, 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselő részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületének  

20/2023. (II.22.) határozata 

a Tájház 2022. évi látogatottságáról, fenntartási munkálatairól, kultúrális programjairól 

szóló beszámolóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete elfogadja a Tájház 2022. évi 

látogatottságáról, fenntartási munkálatairól, kultúrális programjairól szóló beszámolót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

 

 

 

4. NAPIRENDI PONT:  2022. évi kultúrális programok értékelése 

 

 
Szabó István Lajosné elnök ismertette az előterjesztést. Örömét fejezte ki arra vonatkozóan, hogy jó 

visszhangja volt az elmúlt évben a Haraszthegyi Piknik-nek, amikor a Szlovák Klub tagjai egy nagy 

sátor alatt nudlit készítettek és bevonták a gyerekeket a munkába. A gyerekek nagyon élvezték. Az 

elmúlt évben a siskasütő verseny 7. alkalma volt. A disznóvágás az elmúlt évben volt első alkalommal 

program. A múlt alkalommal a vágást, az idei évben a feldolgozást mutatták be. Jövőre majd kitalálnak 

valami mást. Jó visszhangja volt a Húsvéti népszokások ismertetésének is, idén már jelezték az iskolák 

az érdeklődést. Április 2-án babicskázás lesz, és 4-én lenne az iskolások részére előkészületek 

bemutatása. Az idei évben nincs jubileumi alkalom, így a Falunapon kívül nem lesz más rendezvény. 

Az őszi munkákról a Tájházban lesz még program, amire pályázatot nyújtottak be.  

 

Biró Józsefné kérdése az volt, hogy a tavaszi munkálatok bemutatása lesz-e programként. 

 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, hogy a Húsvéti programokkal együtt lesznek bemutatva 

a tavaszi munkálatok. Az iskolákkal együttműködési megállapodásban rögzítik a részletes programot. 

Elmondta, hogy az idei évben az Országos Szlovákok Napja Nézsán június 1-jén, Nógrád Vármegyében 

kerül megrendezésre, amely innen 140 km távolságra van.   

A mindenszenteki őseik sírjai megemlékezés bensőséges rendezvény. Örömét fejezte ki azzal 

kapcsolatban, hogy más civil szervezetek is kapcsolódnak a rendezvényhez, ahol Farkas Etelka az 

istentiszteletet tartja, és együtt ünnepelnek. A Bránicskát bárhová elhívják, szivesen szerepelnek és  

támogatják. Amennyiben szükséges, buszköltséggel támogatják az utazást is. Tornócon az ottani civil 

szervezettel kötöttek szerződést. Az elmúlt évben egy csoport sérült gyerek programját támogatták azzal, 

hogy a lángos sütő versenyen részt vettek. Három csapat indult a versenyen, az oroszlányiak az első 

helyezést hozták el. A bevételt a gyerekekre fordították. A gulyásfőzés nem a verseny része volt, a részt 

vevők fizettek a gulyásért, a pénzt a beteg gyerekes csoport kapta meg.  

A siska sütő versenyen ismertette a programot. Az önkormányzat testülete biztosítja, hogy legyen pénz 

a rendezvényekre. Amit csinálnak, közösen csinálják a klubbal, a tagokkal. Egymás nélkül nem 

boldogulnának. A civil szrevezetek miatt érdemes pályázatokat írni, hogy több pénzt tudjanak 

a rendezvényekre fordítani. Nagyon eredményes munkát zártak tavaly. Jó egészséget és kitartást kívánt 

a csoportok tagjainak és az önkormányzat képviselőinek.   
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Bekéné Sziráki Marianna köszönetet mondott Szabó István lajosnénak, hogy kezeli a pályázatokat, 

hogy mindent megtesz annak érdekében, hogy plusz forrásokhoz jussanak. Elmondta, hogy minden 

civilszervezeti tag és önkormányzati tag nagyon sokat tesz a sikerek érdekében.  

 

Miután több kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

  

A képviselő-testület nyílt szavazással, 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselő részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületének  

21/2023. (II.22.) határozata 

a 2022. évi kultúrális programok értékeléséről 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete elfogadja a 2022. évi kultúrális 

programokról szóló értékelést. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

 

 

5. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztatás, kérdés, interpelláció  
 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, hogy a testület által elfogadott programtervükben sok változás 

történt. Március 6-án Nemzetközi Nőnapot tartanak a civil szervezeteikkel a Tájházban. Kérte Viczena 

Miklóst készüljön egy köszöntővel.  

Március 15-én a koszorúzáson részt vesznek. 

Április 2-án virágvasárnap lesz, amelyre 4 gyerek öltözik be. Később egyeztetnek róla, hogy kik lesznek 

a babicskák, akik fogadják őket. 

Április 4-én az iskolások részére Húsvéti népszokásokról lesz program és kiállítás 

Május 13-án Vágsellyén lesz a jótékonysági „Szív segít” program, amelyben ismét közreműködnek 

felkérésre gulyásfőzéssel és lángos sütéssel. A program a vágsellyei focipályán lesz. 

Május 22-26-a között Ronyecban ismeretterjesztő kirándulás lesz. 

Június 24. Pajtafesztivál.  

Július 1. Nézsai programok 

Augusztus 12. Falunap - a Falu- Hagyományőrző Egyesület közgyűlésén egyeztet arról, hogy 

amennyiben ebben az évben ne készülnek kiállítással, akkor a Szlovák önkormányzat a Szlovákok 

Magyarországi Szövetségének kiállítási anyagát szívesen kiállítanák.   

Augusztus 29. Vágsellyei lovasverseny-lángossütés  

Továbbá elmondta, hogy hétfőn szeretne társadalmi munkát végezni a Tájházban és a temetőkertben. 

Meglátja, hogy egy napon rendbe tudják-e tenni a két helyszínt. Amennyiben nem, akkor egyiket hétfőn, 

a másik alkalmat a következő hétfői napra tennék.  

 

Viczena Miklós kérdése az volt, hogy a Nőnapi program a Tájházban lesz-e és hány órakor kezdődik. 

 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, hogy a Tájházban 14 órakor kezdődik a program, amennyiben 

az időjárás engedi.  

 

Miután több kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök kérte, szavazzanak a 

programterv változásról. 
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A képviselő-testület nyílt szavazással, 5 fő nemzetiségi önkormányzati képviselő részvételével, 5 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületének  

22/2023. (II.22.) határozata 

a 2023. évi programterv változásról 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete elfogadja a 2023. évi módosított 

programtervet. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

Miután több kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök az önkormányzat ülését 10 

óra 40 perckor bezárta. 

 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 Szabó István Lajosné  Bekéné Sziráki Marianna 

 elnök  jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

 

  Péter Melitta 

  jegyzőkönyvvezető 


